
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 50 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 3. marts 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marlene Harpsøe (DD). 

 

Spørgsmål nr. 50:  

” Vil ministeren redegøre for årsagerne til, at dobbelt så mange ældre på plejehjem 

får antibiotika i forhold til jævnaldrende, der bor i eget hjem? I forlængelse heraf 

bedes ministeren svare på, om det er ministerens vurdering, at der brug for at 

iværksætte tiltag med henblik på at nedbringe brugen af antibiotika blandt ældre på 

plejehjem? Der henvises til nyheden »Fald i forbruget af antibiotika på plejehjem«, 

Sundhedsdatastyrelsen.dk, den 22. november 2021 og artiklen »Debat: Det er helt 

unødvendigt, at denne gruppe får så meget antibiotika«, Sundhedsmonitor.dk, den 3. 

marts 2025.” 

 

Svar: 

Jeg henviser til min samtidige besvarelse af SUU alm. del – spm. 325. 

 

For ældreområdet og tiltag på området i øvrigt henviser jeg til ældreministeren. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Sophie Løhde 

 

Folketingets Ældreudvalg 

Slotsholmsgade 10-12 
DK-1216 København K 

 
T +45 7226 9000 
M sum@sum.dk  

W sum.dk  
 
 
Dato: 31-03-2025 

Enhed: Beredskab og Smitsomme 
Sygdomme 

Sagsbeh: shmo 
Sagsnr.:2025 - 2821 

Dok. nr.: 309677 

. / . 

Offentligt
ÆLU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 50

Ældreudvalget 2024-25

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

